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ΠΕΡΙΟΔΙΚΗ ΕΚΔΟΣΗ ΤΗΣ ΕΝΩΣΗΣ ΔΗΜΑΡΧΩΝ ΑΤΤΙΚΗΣ

οΔΗΜΑΡΧΟΣ 
της Αττικής

Οδοιπορικό στις δράσεις, στις ενέργειες 
και τις πρωτοβουλίες της ΕΝ.Δ.Α. για την 
ανάπτυξη της Τοπικής Αυτοδιοίκησης

 Β ΡΑ Β Ε Ι Α 
Α Υ Τ Ο Δ Ι Ο Ι Κ Η Σ Η Σ 
Η ΕΝ.Δ.Α. τιμά &  βραβεύει   
την  προσφορά στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση    
στις 4 Δεκεμβρίου 2018!

 Η  Χ Ο Ρ Η Γ Ί Α  
Τ Ω Ν  Α Ί Ρ Ε Τ Ω Ν 
Ο κρατικός λαϊκισμός 

& η προσέλκυση  στους 

Δήμους καταξιωμένων 

επαγγελματιών

 Ο Ί  Ε Ξ Ε Λ Ί Ξ Ε Ί Σ 
Α Ν Ο Ί Γ Ο Υ Ν  Μ Ε 
Α Ν Τ Ί Κ Λ Ε Ί Δ Ί 
17 σημεία κλειδί για το 

Πρόγραμμα Κλεισθένης

 Κ Α Λ Ε Σ  Π ΡΑ Κ Τ Ί Κ Ε Σ 
Σ Τ Ο Υ Σ  Ο ΤΑ 
Οι Δήμοι Κορυδαλλού, 

Λαυρεωτικής, Γαλατσίου 

& Αίγινας δίνουν 

παραδείγματα άξια  

προς μίμηση!

ΕΝΩΣΗ  ΔΗΜΑΡΧΩΝ ΑΤ ΤΊΚΗΣ

χρόνια (2009-2018)
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Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΤΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ

ΙΔΙΟΚΤΗΤΗΣ: Ένωση Δημάρχων Αττικής

ΕΚΔΟΤΗΣ ΥΠΕΥΘΥΝΟΣ ΣΥΜΦΩΝΑ ΜΕ ΤΟΝ ΝΟΜΟ: Παύλος Καμάρας

ΣΥΝΤΑΚΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ: Παύλος Καμάρας, Κώστας Αναστόπουλος

EDITING: Θώμη Μελίδου - ATELIER: Αναστασία Παπαδέα

ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΑ: Κάλυ Αναγνωστοπούλου

ΕΚΤΥΠΩΣΗ: Pressious Arvanitidis

ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ: Κότσικα 4 Αθήνα Τ.Κ. 104 34   Τηλ.: 210 36 46 754-6   Fax.: 210 88 35 835

ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ: www.sdat.gr   EMAIL: syllogosdat@yahoo.gr

4: Ο κρατικός λαϊκισμός, η χορηγία των αιρετών 

…και η ανάγκη προσέλκυσης στους ΟΤΑ ικα-

νών και καταξιωμένων επαγγελματιών!

6: Δέκατο (10ο) Forum Κύθηρα – εισηγήσεις

10: Δεκαεπτά σημεία κλειδί για το Πρόγραμμα 

Κλεισθένης

13: Ειδικό Αφιέρωμα 10 χρόνια για την συ-

μπλήρωση 10 ετών ενεργειών, δράσεων και 

πρωτοβουλιών της ΕΝ.Δ.Α. με στόχο τον Άν-

θρωπο, τη στήριξη της Τοπικής Αυτοδιοίκη-

σης και τη συνεισφορά στο Δημόσιο Διάλογο 

την ανάπτυξη των ΟΤΑ.

32: Καλές πρακτικές: Δήμος Κορυδαλλού - Δή-

μος Λαυρεωτικής - Δήμος Γαλατσίου – Δή-

μος Αίγινας

40: Τα νέα της ΠΕΔΑ

42: Τα νέα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης

Π Ε Ρ Ι Ε ΧΟ Μ Ε ΝΑ

σελ. 33

σελ. 35

σελ. 37σελ. 39
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Η 
Ένωσή μας, με μεγάλο ενδιαφέρον, παρακολουθεί το θέμα του Συντα-

ξιοδοτικού, που ταλανίζει χιλιάδες συμπολίτες μας τα τελευταία χρόνια. 

Είναι αδιαμφισβήτητο γεγονός, ότι οι περικοπές που έχουν επέλθει, με 

πληθώρα αντισυνταγματικών, αλλά και πέραν πάσης ηθικής και λο-

γικής ψηφισθέντων, μνημονιακών νόμων, έχουν οδηγήσει σε από-

γνωση την συντριπτική πλειοψηφία των συνταξιούχων της χώρας μας.

Όμως, μια σημαντική παράμετρος του συνταξιοδοτικού ιδιαίτερης αλλά όχι μικρότε-

ρης σημασίας αφορά στην χορηγία των αιρετών.

Η χορηγία είναι μια αποζημίωση, που δίδεται σε όλη την Ευρώπη, στους αιρετούς, 

ελεύθερους επαγγελματίες κατ’επιταγή και της Χάρτας Τοπικής Αυτονομίας, για την ουσι-

αστική αποκοπή που υφίστανται κατά τα χρόνια της θητείας τους, από τον επαγγελματικό 

τους χώρο, με ό,τι αυτό συνεπάγεται.

Λειτουργεί, παράλληλα, όχι βέβαια σαν κίνητρο, αλλά τουλάχιστον σαν μια πρό-

νοια, ώστε καταξιωμένοι επαγγελματίες, να μπορούν να ικανοποιήσουν την διάθεσή 

τους για προσφορά στο Κοινωνικό Σύνολο χωρίς σοβαρές οικονομικές επιπτώσεις 

στην προσωπική τους ζωή.

Είναι προφανές ότι το δημοκρατικό δικαίωμα του εκλέγεσθαι δεν μπορεί σε μια ευνο-

μούμενη χώρα να είναι ένα προνόμιο που αφορά μόνο σε πλουσίους, σε διαπλεκόμενους 

ή και σε υπαλλήλους του Δημοσίου.

Όταν παραποιούνται  
τα αυτονόητα…

Τα αυτονόητα αυτά δεδομένα στη χώρα μας, δυστυχώς έχουν, όπως γίνεται συνήθως, 

πλήρως παραποιηθεί. Η χορηγία ταυτίσθηκε με την σύνταξη των εργαζομένων με ό,τι 

αυτό συνεπάγεται για τις αναπόφευκτες συγκρίσεις.

Με τον περιβόητο μάλιστα Νόμο Κατρούγκαλου παρά την αρχική του πρόβλεψη για 

εξαίρεση των αιρετών, στην εφαρμογή του, καταργήθηκε οριστικά η χορηγία για τους 

εκλεγέντες από το 2014 και μετέπειτα. Και όλα αυτά παρά τη ρητή νομολογία του Ελε-

γκτικού Συνεδρίου που ορίζει ξεκάθαρα την υπόσταση της χορηγίας σε αντιδιαστολή 

ΣΗΜΕΙΩΜΑ ΤΟΥ ΕΚΔΟΤΗ

Ο κρατικός λαϊκισμός, 
η χορηγία των αιρετών
…και η ανάγκη προσέλκυσης στους ΟΤΑ 

 ικανών και καταξιωμένων επαγγελματιών!

Η Αυτοδιοίκηση δεν 

έχει τίποτε να φοβη-

θεί, εξηγώντας στην 

κοινή γνώμη, ότι η 

συνέχιση της απαξί-

ωσης των αιρετών 

της, θα οδηγήσει σε 

ακόμα περαιτέρω 

υποβάθμιση της ποι-

ότητας του πολιτικού 

προσωπικού της.



14  Ο Δήμαρχος της Αττικής

10 χρόνια ΕΝΩΣΗ ΔΗΜΑΡΧΩΝ ΑΤΤΙΚΗΣ // το περιοδικο μας

«Ο ΔΉΜΑΡΧΟΣ ΤΉΣ ΑΤΙΚΉΣ»

Εργαλείο τη ΕΝ.Δ.Α. που σε συνδυασμό με το site της Ένωσης 

(www.sdat.gr) ενημερώνει και διαχέει τις δράσεις, ενέργειες και 

πρωτοβουλίες που αναλαμβάνει η Ένωση για την ανάπτυξη των 

ΟΤΑ και την προώθηση του δημόσιου διαλόγου. Στις σελίδες του 

περιοδικού φιλοξενείται η ειδική θεματική «Καλές Πρακτικές 

των Δήμων» όπου και παρουσιάζονται βέλτιστες πρωτοβουλίες 

και δράσεις δημοτικών Αρχών που δύνανται να αποτελέσουν 

αναπτυξιακά παραδείγματα δημιουργικής μίμησης για τους OTA.
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χρόνια ΕΝΩΣΗ ΔΗΜΑΡΧΩΝ ΑΤΤΙΚΗΣ // το περιοδικο μας
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10 χρόνια ΕΝΩΣΗ ΔΗΜΑΡΧΩΝ ΑΤΤΙΚΗΣ // το περιοδικο μας
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χρόνια ΕΝΩΣΗ ΔΗΜΑΡΧΩΝ ΑΤΤΙΚΗΣ // το περιοδικο μας

Ταξίδι στις Βρυξέλλες πραγματοποίησε με επιτυχία η Ένωση Δημάρχων Αττικής το 2013 μεταφέροντας 

στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο τη δυναμική της αναπτυξιακής προοπτικής των Δήμων στη χώρα

Η ΕΝ.Δ.Α. ΠΡΟΑΓΕΙ ΤΟΝ ΘΕΣΜΟ ΤΗΣ ΤΟΠΙΚΗΣ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ

Με μια σειρά θεσμικών συναντήσεων με πρόσωπα που κατέχουν καίριες δημόσιες θέσεις 

το Δ.Σ. της Ένωσης προωθεί αθόρυβα, θέσεις και προτάσεις που προάγουν τον θεσμό της 

Αυτοδιοίκησης και υπηρετούν το Κοινωνικό Σύνολο.

//  ΟΙ ΣΥΝΑΝΤΗΣΕΙΣ ΜΑΣ

Με τον Π.  Κουρουμπλή, 
Υπουργό Εσωτερικών

Με τον Π.  Κουκουλόπουλο,  
Υφυπουργό Εσωτερικών
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Με τη Φ. Γεννηματά,  
Υπουργό  Εσωτερικών

Με τον Ε. Στυλιανίδη, 
Υπουργό Εσωτερικών

Με τον Α. Ντινόπουλο, 
Υπουργό Εσωτερικών

Με τον Α. Περουλάκη, Προϊστάμενο 
της Αντιπροσωπείας της Ε.Ε.

Με τον Δ. Στεφάνου,  
Γ.Γ. Υπουργείου Εσωτερικών

Με τον Π. Σκουρλέτη, 
Υπουργό Εσωτερικών

10 χρόνια ΕΝΩΣΗ ΔΗΜΑΡΧΩΝ ΑΤΤΙΚΗΣ // οι συναντησεις μας
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Με τον Η. Γκότση,  
Πρόεδρο Π.Ε.Δ.Α.

Με τον Γ. Ιωακειμίδη, 
 Πρόεδρο Π.Ε.Δ.Α.

Με τον Ν. Σαράντη,

Πρόεδρο Π.Ε.Δ.Α.

Με τον Γ.  Πατούλη, 
 Πρόεδρο Κ.Ε.Δ.Ε.

Με τον Κ. Ασκούνη,  

Πρόεδρο Κ.Ε.Δ.Ε.

Με τον Γ. Μιχελάκη,  
Υπουργό Εσωτερικών

χρόνια ΕΝΩΣΗ ΔΗΜΑΡΧΩΝ ΑΤΤΙΚΗΣ // οι συναντησεις μας
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1α ΒΡΑΒΕΙΑ 
ΑΥ ΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ 
14 /3/ 2009

Η ΕΝ.Δ.Α. ΤΙΜΗΣΕ Κ ΑΙ 

ΒΡΑΒΕΥΣΕ ΩΣ ΕΞΗΣ:

Αβραμόπουλος Δημήτρης 
 Μέλος πρ. Δήμαρχος Αθη-
ναίων (πρ. Υπουργός Υγείας 
και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης)

 Ανδριανόπουλος Ανδρέας  
 Μέλος πρ. Δήμαρχος Πει-
ραιά (πρ. Υπουργός)

Αστράκος Ευάγγελος 
Μέλος πρ. Δήμαρχος 
Σαλαμίνας (πρ. Βουλευτής Β' 
Πειραιά)

 Βεζυργιάννης Αθανάσιος 
 Μέλος πρ. Δήμαρχος 
Ν. Ψυχικού (πρ. Γ.Γραμ. 
ΥΠ.ΕΣ.Δ.Δ.Α)

 Βρεττός Ντίνος  
Μέλος πρ. Δήμαρχος Αχαρ-
νών (πρ. Βουλευτής ΠΑ.ΣΟ.Κ 
Περιφέρειας Αττικής)

  Γιατράκος Νικόλαος 
Μέλος πρ. Δήμαρχος Αθη-
ναίων (πρ. Γ.Γραμ. Υπουργεί-
ου Τουρισμού)

Έβερτ Μιλτιάδης Μέλος πρ. Δή-
μαρχος Αθηναίων (Επίτιμος 
Πρόεδρος της Ν.Δ - Βουλευ-
τής  Επικρατείας)

Ευσταθιάδης Δημήτρης 
Μέλος πρ. Δήμαρχος Αργυ-
ρούπολης (πρ. Γ. Γραμ. Υπ. 
Δημ.Τάξης)

Κακλαμάνης Νικήτας 
Μέλος πρ. Δήμαρχος Αθη-
ναίων (πρ. Υπουργός Υγείας) 
10. Καλογερόπουλος Δημή-
τρης Μέλος πρ. Δήμαρχος 
Αιγάλεω (πρ. Νομάρχης 
Πρεβέζης)

Κατσίκης Θεόδωρος 
Μέλος πρ. Κοινοτάρχης Γλ. 

Νερών (πρ. Βουλευτής Ν.Δ 
Περιφέρειας Αττικής)

Κουρής Λεωνίδας  
Μέλος πρ. Δήμαρχος 
Αθηναίων (πρ. Νομάρχης 
Ανατολικής Αττικής)

Μίχος Λάμπρος 
Μέλος πρ. Δήμαρχος Αγ. 
Βαρβάρας, (πρ. Βουλευτής 
ΠΑ.ΣΟ.Κ)

Μπακογιάννη Ντόρα  
Μέλος πρ. Δήμαρχος 
Αθηναίων (πρ. Υπουργός 
Εξωτερικών)

Νικολαϊδου Βέρα  
Μέλος πρ. Δήμαρχος Νίκαι-
ας (πρ. Βουλευτής Κ.Κ.Ε Β' 
Πειραιώς)

Ντηνιακός Κυριάκος Μέλος πρ. 
Δήμαρχος Χαϊδαρίου (πρ. Γ. 
Γραμ. Υπουργείου Βιομηχα-
νίας)

Ντινόπουλος Αργύρης 
 Μέλος πρ. Δήμαρχος Βρι-
λησσίων (Βουλευτής Ν.Δ Β' 
Περιφέρειας Αθηνών)

Πατσιλινάκος Ιωάννης 
Μέλος πρ. Δήμαρχος Πε-
ράματος (πρ. Βουλευτής Β' 
Πειραιά)

Σαράφογλου Δημήτρης 
 Μέλος πρ. Δήμαρχος Κε-
ρατσινίου (πρ. Γ.Γραμ. Υ.ΠΕ.
ΧΩ.Δ.Ε

Σμέρος Γεώργιος  
Μέλος πρ. Δήμαρχος Παλ-
λήνης (πρ. Περιφερειακός 
Διευθυντής Θεσπρωτίας)

Σπυρίδων Σπύρος 
 Μέλος πρ. Δήμαρχος Πόρου 
(πρ. Γ. Γραμ. Περιφέρειας 
Δυτικής Ελλάδας)

Ταμπακίδης Νικόλαος Μέλος 
πρ. Δήμαρχος Αγ. Αναργύ-
ρων (πρ. Γ. Γραμ. Περιφέρει-
ας Ιονίων Νήσων

 Τασούλας Κων/νος 

Μέλος πρ. Δήμαρχος 
Κηφισιάς (πρ. Υφυπουργός 
Εθνικής Αμύνης - Βουλευτής 
Ιωαννίνων

Φασούλας Παναγιώτης 
Μέλος πρ. Δήμαρχος 
Πειραιά (πρ. Βουλευτής 
ΠΑ.ΣΟ.Κ Α' Πειραιά

Φωτιάδης Παναγιώτης 
Μέλος πρ. Δήμαρχος Αχαρ-
νών (πρ. Βουλευτής ΠΑ.ΣΟ.Κ. 
Περιφέρειας Αττικής

Φωτίου Χρήστος  
Μέλος πρ. Δήμαρχος 
Κερατσινίου (πρ. Υπουργός 
Εμπορίου

Χαραλάμπους Ιωάννης 
 Μέλος πρ. Δήμαρχος Νέας 
Ιωνίας (πρ. Υπουργός Μετα-
φορών & Επικοινωνιών

Χατζηανδρέου Λεονάρδος  
Μέλος πρ. Δήμαρχος Αγ. 
Παρασκευής (πρ. Βουλευτής 
ΠΑΣΟΚ Κυκλάδων

2013 ΒΡΑΒΕΙΑ 
ΑΥ ΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ

Για την Κοινωνική Τους 

προσφορά στους Δημότες

Μακαριώτατο Αρχιεπίσκοπο 
Αθηνών και πάσης Ελλάδος 
κ. Ιερώνυμο, Για την Στήριξή 
τους στο Θεσμό της Αυτοδι-
οίκησης

Ιωάννη Καραβοκύρη  
Πρόεδρο του Ελεγκτικού 
Συνεδρίου

Γεώργιο – Σταύρο Κούρτη  
Πρόεδρο του Ελεγκτικού 
Συνεδρίου ε.τ.

Για την Αντικειμενικότητά 

τους στην άσκηση του 

Λειτουργήματός τους

Μαρία Χούκλη Δημοσιογράφο

Ιωάννη Πολίτη Δημοσιογράφο

ΕΠΙΒΡΑΒΕΥΟΝΤΑΣ ΤΗΝ ΠΡΟΣΦΟΡΑ!
Ένας θεσμός, που δίνεται η δυνατότητα να απο-

νεμηθούν τα εύσημα και να τιμηθούν πρόσωπα 

και φορείς, με σημαντική προσφορά στο Κοινω-

νικό Σύνολο και στην Αυτοδιοίκηση.
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Για την Προσφορά τους 

στην Αυτοδιοίκηση

Βασίλειο Παπαδιονυσίου π. 
Δήμαρχο Γαλατσίου (1964 
– 2002)

Γρηγόριο Κασιδόκωστα π. 
Δήμαρχο Βουλιαγμένης 
(1987 – 2011)

2015 ΒΡΑΒΕΙΑ 
ΑΥ ΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ

Για την Κοινωνική τους 

προσφορά

Όμιλο «ΣΚΑΙ»

Ζαχαρούλα Τσιριγώτη Υποστρά-
τηγο ΕΛ.ΑΣ.

Για την Στήριξή τους στο 

Θεσμό της Αυτοδιοίκησης 

Σταύρο Μπένο πρ. Δήμαρχο 
Καλαμάτας, πρ. Υπουργό

Δήμητρα Κουτσούρη πρ. Διευ-
θύντρια ΥΠ.ΕΣ.

Για την Προσφορά τους 

στην Αυτοδιοίκηση

Δημήτρη Ευσταθιάδη πρ. 
Δήμαρχο Αργυρούπολης, πρ. Γ.Γ. 
Υπουργείου Δημοσίας Τάξης, πρ. 
Νομάρχη Αθηνών

Γιώργο Ιωακειμίδη Δήμαρχο 
Νίκαιας – Αγ. Ι. Ρέντη, Αντιπρόε-
δρο ΠΕΔΑ

Βασίλη Κουκουβίνο πρ. Δήμαρ-
χο Ιλίου

Φωτεινή Σακελλαρίδου πρ. 
Δήμαρχο Ζωγράφου

2016 ΒΡΑΒΕΙΑ 
ΑΥ ΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ

Για την Κοινωνική 

τους προσφορά και τη 

στήριξη του Θεσμού της 

Αυτοδιοίκησης

Αθανάσιο Μαρτίνο Εφοπλιστή

Ίδρυμα Σταύρος Νιάρχος

Για την προσφορά του 

στην Αυτοδιοίκηση και το 

Κοινωνικό Σύνολο

Δημήτρη Αβραμόπουλο πρ. Δή-
μαρχο Αθηναίων, πρ. Υπουργό 
Εξωτερικών, Κοινοτικό Επίτροπο

Για την πολυετή 

προσφορά τους στην 

Αυτοδιοίκηση

Κωνσταντίνο Κορτζίδη

Κυριάκο Ντηνιακό

Ιωάννη Παπαδογεωργάκη

Ταξιάρχη Παπαντώνη

Πέτρο Φιλίππου

2017 ΒΡΑΒΕΙΑ 
ΑΥ ΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ

Για την Κοινωνική 

τους προσφορά στην 

Αυτοδιοίκηση

Δήμο Λέσβου

Μαριάννα Βαρδινογιάννη –  
Πρόεδρο Συλλόγου «ΕΛΠΙΔΑ»

Για την Στήριξή τους στο 

Θεσμό της Αυτοδιοίκησης

Άγγελο Κότιο Πρύτανη Πανεπι-
στημίου Πειραιά

Για την πολυετή 

προσφορά τους στην 

Αυτοδιοίκηση

Κωνσταντίνο Μακρυνόρη πρ. 
Δήμαρχο Βιλίων

Δημήτριο Στεργίου – Καψάλη 
Δήμαρχο Πεντέλης

Βασίλειο Ξύδη πρ. Δήμαρχο 
Παπάγου – Χολαργού

Χαράλαμπο Σκούρτη πρ. Δή-
μαρχο Χολαργού

Νικόλαο Παπαμικρούλη πρ. 
Δήμαρχο Νέας Χαλκηδόνας

Βασίλειο Τζιλάβη πρ. Δήμαρχο 
Νέας Μάκρης

ΤΙΜΗΣ ΕΝΕΚΕΝ

Για τις εξαιρετικές 

υπηρεσίες τους

Σώμα Ε.Μ.Α.Κ.

Σώμα Πυροσβεστικής  
Υπηρεσίας
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FORUM ΔΗΜΌΣΙΌΥ ΔΙΑΛΌΓΌΥ Κ ΑΙ ΑΝΑΠΤ ΥΞΗΣ
Αιρετοί, τεχνοκράτες και ειδικοί επιστήμονες καταθέτουν τη δική τους θέση, για θέματα που απασχολούν  

την Κοινωνία και ιδιαίτερα την Αυτοδιοίκηση στην ετήσια συνάντηση της Ένωσης.

1. ΥΔΡΑ 2009 

 «Ο Αιρετός της Αυτοδιοίκησης»

2. ΣΠΕΤΣΕΣ 2010  

«Ο Νέος Χάρτης   

της Αυτοδιοίκησης»

3. ΠΟΡΟΣ 2011 

 «Προοπτικές και προβλήματα της 

Διοικητικής Μεταρρύθμισης στην 

Τοπική Αυτοδιοίκησης»
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4. ΑΙΓΙΝΑ 2012  

«Η Αυτοδιοίκηση και οι Αι-

ρετοί της ως δικλίδα προ-

στασίας για τους πολίτες 

την περίοδο της κρίσης»

5. ΒΙΛΙΑ 2013 

 «Η συμβολή της Τοπι-

κής Αυτοδιοίκησης στην 

αναπτυξιακή πορεία της 

Ελλάδας και της Ε.Ε."

6. ΚΥΘΗΡΑ 2014  

«Η καταπολέμηση της 

Ανεργίας μεγάλη πρόκλη-

ση της Αυτοδιοίκησης»
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7. ΑΙΓΙΝΑ 2015 

 «Προσφυγικό – Μεταναστευτικό»

8. ΠΟΡΟΣ 2016  

"Οι προκλήσεις της Τοπικής Αυτοδιοί-

κησης στη Μετακαλλικράτη εποχή"

9. ΣΠΕΤΣΕΣ – ΠΟΡΤΟ ΧΕΛΙ 2017 

 «Η νέα Διοικητική Μεταρρύθμι-

ση» Η ώρα των ριζικών αλλαγών, 

«Βιώσιμη Ανάπτυξη» Η διαχείριση 

των απορριμμάτων στα νησιά, Η 

προστασία των Δασών – Δασικοί 

Χάρτες, Αντιπυρική Προστασία

10. ΚΥΘΗΡΑ 2018 

 «Η γεωπολιτική διπλωματία και η 

κρίση», «Η συμβολή της Τ.Α. στην 

καταπολέμηση του κοινωνικού 

αποκλεισμού και της φτώχειας την 

περίοδο της κρίσης», «Τομείς για μια 

πραγματική μεταρρύθμιση στην Τ.Α. 

ο Θεσμός – ο Αιρετός – το Κράτος».

10 χρόνια ΈΝΩΣΗ ΔΗΜΆΡΧΩΝ ΆΤΤΙΚΗΣ // τa FORUM μας
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ΜΕ ΔΙΑΦΑΝΕΙΑ & ΛΌΓΌΔΌΣΙΑ
Η λογοδοσία και η διαφάνεια πυλώνες στη φιλοσοφία της Διοίκησης της Ένωσης, 

εξαντλούνται αναλυτικά σε έναν εποικοδομητικό διάλογο στις ετήσιες Γ.Σ. της Ένωσης.  

Η ΕΝ.Δ.Α. έχει πραγματοποιήσει μέχρι σήμερα 11 Γενικές Συνελεύσεις.

 2010

 2018 1017

2012 2013

χρόνια ΈΝΩΣΗ ΔΗΜΆΡΧΩΝ ΆΤΤΙΚΗΣ // τa  μας //  ΟΙ ΈΤΗΣΙΈΣ ΓΈΝΙΚΈΣ ΣΥΝΈΛΈΥΣΈΙΣ ΜΆΣ
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10 χρόνια ΈΝΩΣΗ ΔΗΜΆΡΧΩΝ ΆΤΤΙΚΗΣ // οι ημεριδες μας
ΣΤΗΝ ΑΙΧΜΗ 
ΤΗΣ ΕΞΕΛΙΞΗΣ
Θέματα επικαιρότητας αλλά και ιδιαίτερου 

ενδιαφέροντος, όπως η Συνταγματική Ανα-

θεώρηση, οι έλεγχοι στους ΌΤΑ, η διαχείριση 

των απορριμμάτων και πολλά άλλα, γίνανε 

αντικείμενο προβληματισμού και κατάθεσης 

προτάσεων από ειδικούς και αιρετούς.

Οι Ημερίδες

1. «Έλεγχος δαπανών, Καταστατική θέση αιρετών» 

21/2/2011

2. «Πρόγραμμα Καλλικράτης Δύο χρόνια εφαρμο-

γής του Προβλήματα – Δυσλειτουργίες – Αποτελέ-

σματα στους ΟΤΑ Α’ Βαθμού» 25/2/2013 Συνδιορ-

γάνωση με τον ΟΠΣΑ

3. «Ευρωπαίος Πολίτης, Ευρωπαϊκή Ιθαγένεια» 

17/3/2014 Συνδιοργάνωση με την Π.Ε.Δ.Α., ΕΟΕΣ 

Αμφικτυονία & Εύξεινη Πόλη και την υποστήριξη 

της Αντιπροσωπείας της Ευρωπαϊκής Επιτροπής 

στην Ελλάδα και του Γραφείου του Ευρωπαϊκού 

Κοινοβουλίου για την Ελλάδα

4. «Συνταγματική Αναθεώρηση» 20/12/2014 Συνδιορ-

γάνωση με την Π.Ε.Δ.Α. υπό την αιγίδα της Κ.Ε.Δ.Ε. & 

του Παντείου Πανεπιστημίου & την στήριξη του ΟΠΣΑ

2014 - Ευρωπαίος πολίτης-Ευρωπαϊκή Ιθαγένεια

5. «Η Θέση του Αιρετού της Αυτοδιοίκησης, λειτουργικές και κοινωνι-

κές διαστάσεις του Θεσμού» 27/4/2015 Συνδιοργάνωση με την Π.Ε.Δ.Α.

6. «Αναμόρφωση του Ελεγκτικού Συστήματος των ΟΤΑ και των Αιρετών 

τους» 22/6/2016 Συνδιοργάνωση με την Π.Ε.Δ.Α.

7. «Η Διαχείριση των Απορριμμάτων στην Αττική» 31/5/2017 Συνδιορ-

γάνωση με την Π.Ε.Δ.Α. & τον Ε.Δ.Σ.Ν.Α.

2013 - Καλλικράτης
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2017 - Διαχείριση των απορριμμάτων

2014 - Συνταγματική Αναθεώρηση

2017 - Αναμόρφωση του  
ελεγκτικού συστήματος των ΟΤΑ
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ΚΡΟΑΤΙΑ 2017

ΑΡΚΑΔΙΑ 2017

ΖΑΓΟΡΟΧΩΡΙΑ 2016

ΚΑΛΑΒΡΥΤΑ 2015

ΚΑΡΠΕΝΗΣΙ 2015

ΣΤΌΧΌΣ Η 
ΑΠΌΤΕΛΕΣΜΑΤΙΚΌΤΕΡΗ 

ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ

Σ’ ένα κλίμα αδελφοσύνης,  

συσφίγγονται οι σχέσεις των 

αιρετών μελών της Ένωσης 

και των οικείων τους μακριά 

από κομματικές και πολιτικές 

αντεγκλήσεις  

και αντιπαραθέσεις.
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ΠΗΛΙΟ 2016
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥΠΟΛΗ 2015

ΡΩΜΗ 2018

ΦΛΩΡΕΝΤΙΑ 2012ΒΕΡΟΙΑ 2018
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10 χρόνια ΈΝΩΣΗ ΔΗΜΆΡΧΩΝ ΆΤΤΙΚΗΣ // δραστηριότητες

Η ΕΝ.Δ.Α. ΣΤΗΝ ΚΥΠΡΌ

Την Κύπρο επισκέφθηκαν εκπρόσωποι της Ένωσης 

Δημάρχων Αττικής, όπου συζητήθηκαν θέματα που 

αφορούν στην Αυτοδιοίκηση, αλλά και στο μείζον θέμα 

του Κυπριακού. Παράλληλα, η ομάδα των παλαιμάχων, 

σε αδελφικό κλίμα, έδωσε δύο συμβολικούς αγώνες 

με ομόλογους της Κύπριους ποδοσφαιριστές, σε δύο 

χωριά της πράσινης γραμμής.

ΣΤΗΡΙΖΌΝΤΑΣ ΤΌΝ ΑΝΘΡΩΠΌ
Με επίκεντρο τον Άνθρωπο και τη στήριξη των τοπικών κοινωνιών η ΕΝ.Δ.Α. αναπτύσσει τις 

κοινωνικές τις δράσεις προάγοντας τα ευγενή ιδεώδη του ανθρωπισμού και του αθλητισμού, 

στηρίζοντας τη μνήμη, τους αγώνες και την ιστορία του τόπου.

ΕΝ.Δ.Α. - ΤΕΔΚΝΑ & ΦΛΟΓΑ 2010

ΒΕΛΓΙΟ 2008

ΑΙΓΙΝΑ 2007

ΠΌΔΌΣΦΑΙΡΙΚΌΙ ΑΓΩΝΕΣ  

ΦΙΛΑΝΘΡΩΠΙΚΌΥ ΧΑΡΑΚΤΗΡΑ

Τις τοπικές κοινωνίες 

στηρίζει η ΕΝ.Δ.Α. με τη 

διεξαγωγή φιλανθρωπικών 

ποδοσφαιρικών αγώνων. Στη 

φωτό σχετικό παράδειγμα από 

αγώνα που πραγματοποιήθηκε 

με συνδιοργάνωση του ΠΕΑΠ 

του Δήμου Λυκόβρυσης 

Πεύκης με την ΕΝΩΣΗ 

ΔΗΜΑΡΧΩΝ ΑΤΤΙΚΗΣ, στο 

στάδιο της Πεύκης, με σκοπό 

που επιτεύχθηκε, τη συλλογή 

τροφίμων για την ενίσχυση 

του Κοινωνικού Παντοπωλείου 

του Δήμου.
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Η ΜΕΓΑΛΗ ΓΙΌΡΤΗ ΤΗΣ ΑΥΤΌΔΙΌΙΚΗΤΙΚΗΣ ΌΙΚΌΓΕΝΕΙΑΣ!

Πανηγυρική συνεύρεση της Αυτοδιοικητικής Όικογένειας σε πνεύμα φιλίας και δεσμών, 

που έχουν σφυρηλατίσει οι κοινοί στόχοι των μελών της.

//  ΟΙ ΈΤΗΣΙΟΙ ΧΟΡΟΙ ΜΆΣ

 2016

 2014

 2015

 2013

 2018

 2017

 2011
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ΚΑΛΈΣ ΠΡΑΚΤΙΚΈΣ // ΔΉΜΟΣ ΚΟΡΥΔΑΛΛΟΥ

Μ
ετά από μια δεκαετία 

κρίσης, κατά την οποία 

η τοπική αυτοδιοίκηση 

έχασε πάνω από το 60% 

των πόρων της και τα 

χρηματοδοτικά εργα-

λεία περιορίστηκαν σημαντικά, η δημο-

τική αρχή Κορυδαλλού με επικεφαλής 

τον Δήμαρχο Σταύρο Κασιμάτη είναι 

στην τελική φάση υλοποίησης ενός ολο-

κληρωμένου σχεδίου παρέμβασης σε 

ελεύθερους χώρους με βασικό άξονα το 

τρίπυχο άθληση- υγεία- αναψυχή για τη 

δημιουργία ενός πολυχώρου άθλησης, 

εκπαίδευσης και αναψυχής.

Σημείο αναφοράς αποτελεί η έκτα-

ση των 88 στρεμμάτων στο κέντρο της 

πόλης, το τμήμα των αμιγώς αθλητικών 

εγκαταστάσεων και η έκταση 10 στρεμ-

μάτων των πρώην Γυναικείων Φυλακών, 

που επιτέλους μετά από πολύχρονους 

αγώνες αποδίδεται στον Δήμο Κορυ-

δαλ-λού. Αγώνες, που βεβαίως δεν στα-

ματούν αλλά θα συνεχιστούν μέχρι την 

πλήρη και οριστι-κή απομάκρυνση του 

συνόλου των φυλακών από την πόλη.

Το νέο Κλειστό Κολυμβητήριο 
ολοκληρώνει  τις αθλητικές 
εγκαταστάσεις στο κέντρο της 
πόλης

Ξεκίνησε πριν από λίγες μέρες η 

κατασκευή του νέου Κλειστού Κολυμ-

βητηρίου και των δύο γηπέδων τένις 

στο τμήμα των αμιγώς αθλητικών εγκα-

ταστάσεων των 88 στρεμμάτων, στην 

έκταση ανάμεσα στο Κλειστό Γυμναστή-

ριο και στο Γήπεδο Ποδοσφαίρου, που 

παρέμενε αναξιοποίητη. Πρόκειται για 

ένα ιστορικής σημασίας έργο, που θα 

συμβάλλει όχι μόνο στην αθλητική της 

ανάπτυξη αλλά και στην αναβάθμιση 

της ευρύτερης περιοχής.

Το έργο χρηματοδοτείται από ίδιους 

πόρους της Περιφέρειας Αττικής και οι 

διαδικασίες δη-μοπράτησης ολοκληρώ-

θηκαν σε χρόνο ρεκόρ, ενώ υπολογίζε-

ται να είναι έτοιμο σε 18 μή-νες.

Το Κολυμβητήριο θα είναι βιοκλι-

ματικό και θα θερμαίνεται με σύστημα 

γεωθερμίας, που εξα-σφαλίζει σταθε-

ρή θερμοκρασία νερού και μειωμένο 

κόστος συντήρησης. Θα έχει οκτώ δια-

δρομές, οι οποίες θα εξυπηρετούν κατά 

προτεραιότητα τους πολίτες της πόλης, 

καθώς και κερκίδες δυναμικότητας 300 

περίπου θεατών. Επίσης, θα κατασκευ-

αστούν δύο γήπεδα αντι-σφαίρισης με 

περίφραξη, σύμφωνα με τις προδιαγρα-

φές της ΓΓΑ για το άθλημα.

Χώρος πρασίνου και αναψυχής 
τα 10 στρέμματα   των πρώην 
γυναικείων φυλακών

Πρόκειται για ένα εμβληματικό έργο 

για την πόλη, αφού είναι αποτέλεσμα 

πολύχρονων α-γώνων των κατοίκων και 

του Δήμου. Ένας μέχρι χθες «γκρίζος» 

χώρος κτιρίων φυλακών μετατρέπεται 

σε χώρο χαράς για τους δημότες. Μετά 

την ιστορική κατεδάφιση των δυο πτε-

ρύγων και της εξωτερικής μάντρας επί 

της Γρ. Λαμπράκη και την ολοκλήρωση 

της παρα-χώρησης της έκτασης στον 

Δήμο από το Υπουργείο Δικαιοσύνης, 

προχωρούν με γρήγορα βήματα οι απα-

ραίτητες διαδικασίες για την μετατροπή 

Ο αθλητισμός παράγοντας κοινωνικής 
συμμετοχής και τοπικής ανάπτυξης

Η καινοτομία των αθλητικών έργων στο κέντρο του Κορυδαλλού

Την τελευταία δεκαετία έχει 

ενισχυθεί σημαντικά η επι-

στημονική τεκμηρίωση για 

την αξία και τη σημασία της 

σωματικής άσκησης στην 

υγεία των ανθρώπων, στη 

βελτίω-ση της καθημερινό-

τητας και της ποιότητας της 

ζωής του. Πέρα όμως από τη 

βελτίω-ση της σωματικής και 

ψυχικής υγείας, ο αθλητισμός 

σε μεγάλο βαθμό μπορεί να 

απο-τελέσει ένα εργαλείο 

χαμηλού κόστους και υψηλής 

αποτελεσματικότητας, για 

την προώθηση της κοινωνι-

κής συνοχής και της τοπικής 

ανάπτυξης. Να γίνει το μέσο 

για ασφαλέστερες και ανα-

πτυσσόμενες κοινωνίες αλλά 

και να αποτελέσει σημαντικό 

θεμέλιο για τα παιδιά  

και τους νέους.



Ο Δήμαρχος της Αττικής  33

της έκτασης σ’ ένα χώρο πρασίνου και 

αναψυχής, σύγχρονο και λειτουργικό, 

που θα αποτελέσει πόλο έλξης για τη νε-

ολαία και τους κατοίκους της περιοχής. 

Το έργο θα χρηματοδοτηθεί από ίδιους 

πόρους της Περιφέ-ρειας Αττικής και θα 

εκτελεστεί από τις υπηρεσίες του Δήμου. 

Θα περιλαμβάνει:

* Υδάτινη κατασκευή συνολικής επιφά-

νειας περίπου 1.500 τ.μ.

* Ένα γήπεδο 5Χ5.

* Δύο μεγάλες παιδικές χαρές για διαφο-

ρετικές ηλικίες εκάστη

* Πεζοδρόμους, που θα διέρχονται μέσα 

από τον χώρο κι επάνω από την υδά-

τινη κα-τασκευή, καθώς και χώρους 

συνάθροισης κοινού.

* Ο χώρος θα φωταγωγηθεί με την εγκα-

τάσταση φωτιστικών στο σύνολο 

του χώρου, ενώ στον περιβάλλοντα 

χώρο θα τοποθετηθεί σε διάφορα 

σημεία χλοοτάπητας και θα φυτευτεί 

ένας πολύ μεγάλος αριθμός φυτών, 

θάμνων και δένδρων. 88 στρέμματα: 

Ανάπλαση του μεγαλύτερου αστικού 

χώρου πρασίνου και αναψυχής με μια 

νέα «Διαδρομή Καρδιάς»

Πρόκειται για την πρώτη μεγάλη ανά-

πλαση από την δημιουργία του κοινό-

χρηστου χώρου των 88 στρεμμάτων, την 

δεκαετία του ’80, του μεγαλύτερου αστι-

κού χώρου πρασίνου και αναψυχής του 

Κορυδαλλού, που υλοποιείται από τον 

Δήμο Κορυδαλλού με χρηματοδότηση 

από το Πράσινο Ταμείο. Στο χώρο φιλοξε-

νούνται σήμερα τα περισσότερα σχολεία 

της πόλης, Δημοτι-κοί Παιδικοί Σταθμοί, 

το Δημοτικό Αμφιθέατρο “Θανάσης Βέγ-

γος”, το Κλειστό Αθλητικό Κέντρο και το 

Ανοιχτό γήπεδο ποδοσφαίρου, γήπεδο 

μπάσκετ, βόλεϊ και φυσικά κοινόχρηστοι 

χώροι πρασίνου και περιπάτου. Βασικός 

στόχος του έργου είναι να εξυπηρετήσει 

τις σύγχρονες ανά-γκες των πολιτών και 

να δώσει την δυνατότητα για ανεμπόδι-

στο και ασφαλές περπάτημα και την βελ-

τίωση της φυσικής και ψυχικής υγείας, σ 

ένα φιλόξενο και πράσινο περιβάλλον.

Για τον σκοπό αυτό θα δημιουργηθεί 

η “Διαδρομή Καρδιάς”, δηλαδή διάδρο-

μοι περιπάτου πάνω από ένα χιλιόμε-

τρο, που αποτελεί το ιδανικό μήκος για 

καθημερινό περπάτημα για την τόνωση 

της καρδιακής λειτουργίας, ενώ θα εγκα-

τασταθούν και υπαίθρια όργανα γυμνα-

στικής. Ιδιαίτερη μέριμνα θα υπάρξει σε 

θέματα πρόσβασης του χώρου από τα 

άτομα με ειδικές ανά-γκες, στην ενίσχυση 

του φωτισμού με τοποθέτηση φωτισμού 

led, στην σημαντική αύξηση του πρασί-

νου, στην αποκατάσταση πεζοδρομίων, 

στην κατασκευή ξύλινης πέργκολας και 

πέτρι-νων στηθαίων με ξύλινα καθιστικά 

για ανάπαυση, στη διαμόρφωση διάβα-

σης πεζών και τοπο-θέτηση πινακίδων 

σήμανσης, στην αποκατάσταση των πε-

ριμετρικών πεζοδρομίων, ενώ θα γίνουν 

και παρεμβάσεις για την λειτουργικότητα 

των χώρων στάθμευσης.

Αθλητικές εγκαταστάσεις 
στα πρώην Λατομεία

Η κατασκευή αθλητικών εγκαταστά-

σεων στην έκταση των 110 στρεμμάτων 

στα πρώην Λατο-μεία, ιδιοκτησίας Γεν. 

Γραμματείας Αθλητισμού, παραμένει 

το μεγάλο στοίχημα για την δημοτική 

αρχή. Παράλληλα, ο Δήμος Κορυδαλλού 

προωθεί από κοινού με τον ΣΕΓΑΣ και το 

Υπουρ-γείο Αθλητισμού την κατασκευή 

και του νέου προπονητηρίου και εγκατα-

στάσεων του Στίβου, μετά την κατάργηση 

των εγκαταστάσεων του Αγ. Κοσμά, στο 

πλαίσιο της ανάπλασης του Ελληνικού.
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Στην ποιότητα ζωής του Δημότη 
εστιάζει η Δημοτική Αρχή
Ο Δήμαρχος Λαυρεωτικής, Δημήτρης Λουκάς σε μία συζήτηση εφ’ όλης της ύλης 

για μια σειρά έργων που υλοποιούνται στον Δήμο με επίκεντρο τον άνθρωπο, την 

κοινωνική στήριξη των ευπαθών ομάδων και την αναπτυξιακή πορεία του Δήμου.

Η θητεία σας 2014 – 2019 συνέπεσε με 

την περίοδο της βαθιάς οικονομικής 

κρίσης στη χώρας. Ποιες ήταν οι προτε-

ραιότητές σας μέσα στο δύσκολο περι-

βάλλον;

Ακριβώς επειδή γνωρίζαμε το περι-

βάλλον μέσα στο οποίο θα κληθούμε να 

διοικήσουμε το Δήμο, είχαμε κάνει ήδη 

από το 2012 μια μεγάλη προετοιμασία, 

είχαμε εκπονήσει ένα ολοκληρωμένο σχέ-

διο, το οποίο βασιζόταν σε δυο πυλώνες: 

τη στήριξη της κοινωνίας αφενός, αφετέ-

ρου την αναπτυξιακή πορεία του Δήμου 

Λαυρεωτικής. Εκτιμώ ότι σήμερα σχεδόν 

4 χρόνια μετά, ο τομέας της κοινωνικής 

στήριξης και των κοινωνικών δομών είναι 

για πρώτη φορά σε τόσο υψηλό επίπεδο 

στο Δήμο μας, χωρίς να σημαίνει ότι δεν 

υπάρχουν μεγάλα περιθώρια διεύρυνσης. 

Λειτουργήσαμε για πρώτη φορά το κοι-

νωνικό παντοπωλείο, είμαστε από τους 

πρώτους Δήμους που λειτουργήσαμε το 

Κέντρο Κοινότητας για τους συμπολίτες 

μας που χρήζουν ιδιαίτερης στήριξης, εί-

μαστε ο μόνος Δήμος στην Αττική που 

εφαρμόζουμε το πρόγραμμα για τους 

μακροχρόνια ανέργους ηλικίας 55 έως 

67 ετών, οι οποίοι προσλαμβάνονται στο 

Δήμο μέσω ΔΑΝΕΤΑΛ. Οι δε κοινωνικές 

μας δομές, όπως τα ΚΑΠΗ, το Κέντρο 

Ημερήσιας Φροντίδας, οι βρεφονηπιακοί 

σταθμοί, τα Κέντρα Υγείας (εξαιρώντας το 

Κέντρο Υγείας Κερατέας που διέπεται από 

Μιλήσατε για την αναπτυξιακή πορεία 

του Δήμου. Να παρατηρήσουμε ότι πολύ 

συχνά ακούμε για ανάπτυξη, χωρίς όμως 

να αποδίδεται σε αυτή κάποιο συγκεκρι-

μένο περιεχόμενο.

Για μας η ανάπτυξη δεν είναι «πουκάμι-

σο αδειανό». Έχει τα εξής τρία πολύ συγκε-

κριμένα χαρακτηριστικά, τα οποία διασυν-

δέονται. Το πρώτο αφορά την πλήρη, την 

ολοκληρωμένη λειτουργία του λιμανιού, 

που συνδέεται άρρηκτα με την επέκταση 

του προαστιακού και της Αττικής Οδού. 

Έργα τα οποία τέθηκαν σε πρώτη προτε-

ραιότητα, αποτελούν τον πυρήνα της ανά-

πτυξης, τοπικής και υπερτοπικής και για τα 

οποία υπάρχει η ξεκάθαρη κυβερνητική 

δέσμευση ότι θα υλοποιηθούν. Το δεύτερο 

αφορά τον πολεοδομικό σχεδιασμό, για 

τον οποίο θα τολμήσω να τονίσω ότι έγινε 

« Παρεμβαίνουμε στην καθημε-

ρινότητα με μικρά και μεγάλα 

έργα, γιατί η ανάπτυξη για εμάς 

έχει ανθρωποκεντρικό χαρα-

κτήρα», επισημαίνει ο Δήμαρ-

χος Λαυρεωτικής, Δημήτρης 

Λουκάς.

ειδικό καθεστώς και πασχίζουμε να το λει-

τουργήσουμε με τρόπο ικανοποιητικό για 

τους συμπολίτες μας), πέραν του γεγονό-

τος των υψηλών παρερχομένων υπηρεσι-

ών, καλύπτουν το σύνολο των συμπολιτών 

μας που έχουν ανάγκη.
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ένας τεράστιος όγκος μελετών, που οδη-

γεί σε πολεοδομικό εξoρθολογισμό και το 

τρίτο αφορά την συγκρότηση της ταυτό-

τητάς μας. Είμαστε ένας Δήμος που μπο-

ρούμε και αγωνιζόμαστε να αναπτύξουμε 

και να διασυνδέσουμε όλα τα συγκριτικά 

μας πλεονεκτήματα: την πλούσια ιστορία 

μας, τη χαρισματική φυσική ομορφιά των 

παραλιών μας, το δασικό μας πλούτο, τον 

πρωτογενή μας τομέα και τον τομέα των 

υπηρεσιών. Η ταυτότητα της ανάπτυξής 

μας έχει συγκεκριμένο περιεχόμενο, σα-

φές χρονοδιάγραμμα και φυσικά στοχευ-

μένες διεκδικήσεις και συνεργασία με την 

Περιφέρεια και τα αρμόδια υπουργεία.

Στη συγκρότηση της ταυτότητας στην 

οποία αναφέρεστε κομβικό ρόλο δια-

δραματίζουν τα έργα καθημερινότητας, 

τα οποία έχουν αναπτυξιακό πρόσημο. 

Έτσι δεν είναι;

Κάθε παρέμβαση που αφορά την ποι-

ότητα ζωής των συμπολιτών μας είναι 

παρέμβαση με έχει αναπτυξιακό πρόση-

μο. Άμεσα ξεκινά το έργο της οδοποιίας 

ύψους 5.200.000 ευρώ και μήκους 55 χι-

λιομέτρων, καλύπτοντας Λαύριο, Κερα-

τέα, Καμάριζα και οικισμούς, καθώς και 

αγροτική οδοποιία ύψους 1.200.000 ευρώ, 

μήκους 5 χιλιομέτρων στην Κερατέα.

Παράλληλα στην Άνω Όρια, Άγιο Γε-

ράσιμο, Λιμάνι Πασσά στο Λαύριο, καθώς 

στην Κερατέα και στους οικισμούς εκσυγ-

χρονίζουμε το δίκτυο ύδρευσης αντικαθι-

στώντας τους σωλήνες ύδρευσης και με 

προμήθεια έξυπνων συστημάτων ελέγχου 

διαρροών νερού, συνολικού προυπολο-

γισμού 5 εκατομμυρίων ευρώ. Ταυτόχρο-

να συντηρούμε και αναβαθμίζουμε με 

900.000 ευρώ το Βιολογικό Καθαρισμό της 

Κερατέας. Μέσα από το Πρόγραμμα “Φι-

λόδημος” εγκρίνεται η προμήθεια 15.000 

δορυφορικών ρολογιών μέτρησης κατα-

νάλωσης νερού, καθώς και αποχέτευση σε 

Πλάκα και Παλαιοκαμάριζα και επανάχρη-

ση για άρδευση του νερού του Βιολογικού 

Κερατέας, συνολικού προυπολογισμού 8 

εκατομμυρίων ευρώ. Αναβαθμίσαμε ενερ-

γειακά τα 2 Δημαρχεία του Δήμου μας και 

σχολικές μονάδες στην Κερατέα και πραγ-

ματοποιήσαμε επισκευές μεγάλης κλίμα-

κας σε όλα τα σχολεία και άλλα δημοτικά 

κτήρια. Προχωρά η κατασκευή του δικτύ-

ου αποχέτευσης στην παραλιακή ζώνη 

του λιμένα Λαυρίου, καθώς και η αντικα-

τάσταση του χλοοτάπητα του Σταδίου 

Λαυρίου και είναι σε φάση υλοποίησης 

προγραμματική σύμβαση με την Περιφέ-

ρεια Αττικής για κατασκευή γηπέδου 9Χ9 

στην Κερατέα. Σε φάση δημοπράτησης εί-

ναι η αποκατάσταση του Πολιτιστικού Κέ-

ντρου Λαυρίου, του Σπιτιού των Ποντίων, 

καθώς και η αποκατάσταση και θεραπεία 

του εμβληματικού Φοινικοδάσους, συνο-

λικού προυπολογισμού 4 εκατομμυρίων 

ευρώ. Επίσης σε φάση δημοπράτησης εί-

ναι η ανάπλαση 4 παραλιών του Δήμου, η 

διαμόρφωση αύλειων χώρων και γηπέδων 

μπάσκετ, η κατασκευή 2 παιδικών χαρών 

στη Κερατέα, προμήθεια μηχανημάτων 

έργου και 10 ξύλινων οικίσκων στη Κα-

τασκήνωση Κερατέας. Αποκτήσαμε με 

επιχορήγηση του Πράσινου Ταμείου, διώ-

ροφο διατηρητέο νεοκλασικό στο Λαύριο. 

Επιπλέον τελειώνουν οι μελέτες ωρίμαν-

σης της Γαλλικής Σκάλας, της Ευτέρπης 

και του κτηρίου Μπία στην Κερατέα προ-

κειμένου να ακολουθήσει η αποκατάστα-

σή τους, έχοντας εξασφαλίσει ανάλογη 

χρηματοδότηση ύψους περίπου 4 εκα-

τομμυρίων ευρώ. Με χρηματοδότηση της 

Περιφέρειας ύψους 3 εκατομμυρίων ευρώ 

προχωρούν 5 πολεοδομικές μελέτες σε 

παραλιακές περιοχές προς ένταξη οικι-

σμών, η Πράξη Εφαρμογής της επέκτασης 

σχεδίου πόλεως Κερατέας και η τροποποί-

ηση του ΓΠΣ Λαυρίου και Καμάριζας. Πα-

ρεμβαίνουμε στην καθημερινότητα με μι-

κρά και μεγάλα έργα, γιατί η ανάπτυξη για 

εμάς έχει ανθρωποκεντρικό χαρακτήρα.

Μια προσεκτική ματιά θα επιβεβαίωνε 

ότι πολλοί παραλιακοί Δήμοι της Αττι-

κής έχουν δυστυχώς όλα εκείνα τα χα-

ρακτηριστικά που στάθηκαν μοιραία 

για το Μάτι και τους 100 συνανθρώπους 

μας. Η τραγωδία αυτή άλλαξε κάτι;

Σε επίπεδο ετοιμότητας του κρατι-

κού μηχανισμού πραγματικά το εύχομαι. 

Σε ό,τι μας αφορά θα είμαι πολύ σαφής. 

Έχουμε διαπιστωμένα αναπτύξει ένα 

επίπεδο πρόληψης και καταστολής στην 

πηγή του προβλήματος πολύ υψηλό. Η 

εμπειρία όμως στο Μάτι απέδειξε ότι υπό 

ειδικές συνθήκες αυτό δεν είναι αρκετό. 

Από τον περασμένο Σεπτέμβριο πραγ-

ματοποιούμε συναντήσεις εργασίας με 

όλους τους εμπλεκόμενους φορείς, την 

πυροσβεστική, το λιμενικό, την τροχαία, 

την αστυνομία, τους εθελοντές, προκει-

μένου να εκπονήσουμε ένα ενιαίο επι-

χειρησιακό σχέδιο αντιμετώπισης μιας 

τέτοιου μεγέθους κρίσης. Στόχος μας εί-

ναι μέχρι την έναρξη της επόμενης περι-

όδου να έχουμε πραγματοποιήσει ευρεία 

άσκηση, βασισμένη στον ολοκληρωμένο 

αυτό σχεδιασμό. Παράμετρος αυτού του 

σχεδιασμού είναι καταρχάς η τοποθέτη-

ση πινακίδων εξόδου προς τη θάλασσα, 

προς ασφαλή δηλαδή σημεία συνάντη-

σης, σε όλο το παραλιακό μέτωπο του 

Δήμου μας.
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Ένα καινοτόμο πάρκο σκύλων  
στο Άλσος Βεΐκου στο Γαλάτσι
Το πιο σύγχρονο και καινοτόμο πάρκο αποκλειστικά για σκύλους στην Ελλάδα 

είναι γεγονός! Στο κατάφυτο Άλσος Βεΐκου, σε ένα από τα ωραιότερα σημεία 

της Αττικής, ο Δήμος Γαλατσίου διαμόρφωσε μια έκταση σε δυο αυτόνομους 

χώρους για τους τετράποδους φίλους και τους ιδιοκτήτες τους.

Η 
έκταση με τους δύο αυτόνο-

μους χώρους που διαμόρφω-

σε ο Δήμος Γαλατσίου αφορά, 

έναν χώρο για μεγαλόσω-

μους και έναν για μικρόσω-

μους σκύλους, προκειμένου 

να μπορούν να παίζουν ελεύθερα και να 

ασκούνται σε υποδομές οι οποίες είναι 

ειδικά διαμορφωμένες σύμφωνα με τους 

Ευρωπαϊκούς Κανονισμούς.

Δυο ιδανικά πάρκα για τους τετράπο-

δους φίλους, περιφραγμένα και ασφαλή, 

μέσα στα οποία θα καλύπτουν την ανά-

γκη για εκτόνωση, άσκηση και κοινωνι-

κοποίηση, χωρίς να παρεμποδίζουν ή να 

παρεμποδίζονται.

Διάδρομοι για τρέξιμο και 
κατασκευές για παιχνίδι

Ο πιο πιστός φίλος του ανθρώπου 

θα έχει στη διάθεσή του διαδρόμους για 

τρέξιμο αλλά και διάφορες κατασκευές 

για παιχνίδι ενώ για τους συνοδούς έχουν 

προβλεφθεί τα πάντα ώστε η παραμονή 

τους στον χώρο να είναι ευχάριστη σε ένα 

περιβάλλον ιδιαίτερα φροντισμένο και 

υψηλής αισθητικής! Για αυτό το λόγο δημι-

ουργήθηκε ειδικά διαμορφωμένος χώρος 

αναμονής με στέγαστρο για τον ήλιο και 

τη βροχή, παγκάκια με δέστρες σκύλων 

αλλά και μεταλλικά σταχτοδοχεία στις 

δύο εισόδους-εξόδους των πάρκων.

Μέσα στην όαση πρασίνου του Άλ-

σους Βεΐκου τα πάρκα σκύλων είναι δια-

μορφωμένα με παρτέρια και φυτεμένα 

με εντομοαπωθητικά φυτά, που υποστη-

ρίζονται από αυτοποτιζόμενο σύστημα 

ενώ ταυτόχρονα είναι φωτισμένα με προ-

βολείς για τις βραδινές εξορμήσεις.

Ειδικό σύστημα ελέγχου πρόσβασης 

για αδιάκοπη λειτουργία όλο τον 

χρόνο, μέρα και νύχτα!

Μια από τις καινοτομίες του πάρκου 

είναι ότι ο Δήμος Γαλατσίου φρόντισε το 

πάρκο να λειτουργεί 365 μέρες τον χρόνο 

επί 24ώρου βάσεως καθώς τοποθέτησε 

ειδικό σύστημα ελέγχου πρόσβασης σε 

αυτό, με την χρήση μοναδικού ηλεκτρονι-

κού κωδικού. Για την έκδοση του ηλεκτρο-

νικού κωδικού απαιτείται ειδική αίτηση 

όπου θα πιστοποιείται από το αρμόδιο 

γραφείο η τήρηση του εμβολιασμού και 

το ενημερωμένο βιβλιάριο υγείας των 

ζώων που επισκέπτονται τα πάρκα σκύ-

λων καθώς και ηλεκτρονική ταυτοποίηση 

(microchip) του.

Επίσης, στις ώρες αιχμής στον χώρο 

θα υπάρχει παρουσία δημοτικού υπαλλή-

λου υπευθύνου για την επιμέλεια του χώ-

ρου ενώ παράλληλα με την φροντίδα που 

οφείλουν να έχουν οι συνοδοί των σκύλων 

- σε επίπεδο καθαριότητας – ο Δήμος πα-

ρέχει ΔΩΡΕΑΝ σακούλες περιττωμάτων. Η 

είσοδος είναι δωρεάν για όλους τους κα-

τοίκους και δημότες του Δήμου Γαλατσίου, 

ενώ η συνδρομή για μη κατοίκους και δη-

μότες είναι 36 € τον χρόνο.

Ο Δήμαρχος Γαλατσίου, Γιώργος Μαρ-

κόπουλος τονίζει πως η δημιουργία αυτών 

των χώρων είναι δείγμα πολιτισμού μιας 

σύγχρονης πόλης, όπως δείγμα πολιτι-

σμού αποτελεί και η καθαριότητά του και 

από τους ίδιους τους χρήστες. Στόχος της 

πρωτοβουλίας αυτής, είναι η ευαισθητο-

ποίηση προς αυτήν την κατεύθυνση και 

η προαγωγή της υπεύθυνης ιδιοκτησίας 

σκύλων.

Ο Δήμος Γαλατσίου έχει αποδείξει το 

ενδιαφέρον του για τα ζωάκια της πόλης 

καθώς είναι από τους πρώτους και λίγους 

Δήμους στο λεκανοπέδιο Αττικής που 

εφαρμόζουν ολοκληρωμένο σύστημα 

για την φροντίδα των αδέσποτων μέσω 

του Γραφείου Προστασίας των Ζώων, της 

Διεύθυνσης Κοινωνική και Πολιτικής Υγεί-

ας. Μάλιστα, ο Δήμος Γαλατσίου είναι από 

τους πρώτους Δήμους που εντάξανε στο 

πρόγραμμα τη διαχείριση των αδέσποτων 

γατών.

Τα τελευταία χρόνια η χρηματοδότηση 

του προγράμματος αυξήθηκε κατά 400%, 

ανεβάζοντας το ποσό στον προϋπολο-

γισμό από 6.000 ευρώ το 2014 σε 24.000 

ευρώ για το 2018. Την τελευταία τριετία, το 

2016 περισυλλέχθησαν

52 γάτες και 13 σκύλοι, το έτος 2017 

περισυλλέχθησαν 92 γάτες και 21 σκύλοι, 

ενώ το πρώτο εξάμηνο του 2018 περισυλ-

λέχθησαν 39 γάτες και 3 σκύλοι. To 2018 

διατέθηκαν για τα αδέσποτα ζωοτροφές, 

αξίας 2.500 ευρώ και κτηνιατρικά φάρμα-

κα αξίας 1.000 ευρώ.

Στα ζώα που περισυλλέγονται γίνεται 

αποπαρασίτωση, ηλεκτρονική σήμανση, 

στείρωση και θεραπεία για όσον καιρό 
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χρειαστεί, εφόσον παρουσιάζουν κάποιο 

πρόβλημα ή είναι τραυματισμένα.

Επιτροπή Παρακολούθησης 

Προγράμματος Διαχείρισης Ζώων

Στο Δήμο Γαλατσίου έχει συσταθεί επι-

τροπή παρακολούθησης προγράμματος 

διαχείρισης ζώων, στην οποία συμμετέ-

χουν μέλη του τοπικού φιλοζωικού σω-

ματείου (ΓΑΦ), κτηνίατρος από τον Κτηνι-

ατρικό Σύλλογο και Εκπαιδευτής Σκύλων. 

Η επιτροπή συνεργάζεται με την υπηρεσία 

και επιλύονται προβλήματα που μπορεί να 

δημιουργηθούν ενώ επιπλέον, η υπηρεσία 

του Δήμου λειτουργεί σελίδα στα κοινωνι-

κά δίκτυα, όπου προωθεί ζώα για υιοθεσία.

Όταν έχετε λίγο περισσότερο χρόνο 

λοιπόν μπορείτε να επιβραβεύσετε τον τε-

τράποδο φίλο σας και να απολαύσετε μαζί 

του έναν υπέροχο περίπατο και παιχνίδι 

στο Άλσος Βεΐκου.

Αξίζει να σημειωθεί ότι στα 256 στρέμ-

ματα της έκτασής του το Άλσος Βεΐκου πε-

ριλαμβάνει ένα υπαίθριο θέατρο, παιδική 

χαρά, ανοιχτό κολυμβητήριο, γήπεδα πο-

δοσφαίρου, τένις και μπάσκετ, κλειστό γυ-

μναστήριο, πίστα skateboard, πάρκο σκύ-

λων, υπαίθριο γυμναστήριο, αναψυκτήρια 

και έναν καλοκαιρινό κινηματογράφο. Το 

Άλσος φυλάσσεται καθ’ όλο το 24ωρο, ενώ 

στους χώρους του απασχολούνται εκτός 

από τους φύλακες, γυμναστές, γιατρός 

και νοσηλεύτρια, κηπουροί και υπάλληλοι 

Ο Δήμαρχος Γαλατσίου, Γιώρ-

γος Μαρκόπουλος τονίζει πως η 

δημιουργία αυτών των χώρων 

είναι δείγμα πολιτισμού μιας 

σύγχρονης πόλης.

καθαριότητας. Αυτός είναι και ο λόγος άλ-

λωστε που το Άλσος Βεΐκου είναι ένας από 

τους πιο δημοφιλείς χώρους πρασίνου 

στη μητροπολιτική Αθήνα. Είναι άλλωστε 

και το πρώτο πάρκο στην Αττική που έλα-

βε εγγεγραμμένη διαχειριστική μελέτη 

από τους αρμόδιους κρατικούς φορείς.

Είναι ένας πολύ ωραίος χώρος με πρά-

σινο, στον οποίο μπορείς άνετα να κάνεις 

τη βόλτα σου, να περπατήσεις, να πιείς 

έναν καφέ, να πας το παιδί σου στις κού-

νιες, να κάνεις βόλτες με τον σκύλο σου.

-----------

Για περισσότερες πληροφορίες: 

2132055385.
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ΚΑΛΈΣ ΠΡΑΚΤΙΚΈΣ // ΔΉΜΟΣ ΑΙΓΙΝΑΣ

Ο υποθαλάσσιος αγωγός απάντηση 
στο πρόβλημα ύδρευσης της Αίγινας!
Ο Υποθαλάσσιος Αγωγός αποτελεί το σημαντικότερο έργο υποδομής για το νησί 

μας που θα λύσει το πρόβλημα ύδρευσης που αντιμετωπίζει η Αίγινα. Ένα έργο 

που θα προσδώσει χαρακτηριστικά ανάπτυξης στην τοπική οικονομία. Το έργο 

βρίσκεται σε εξέλιξη και σε λίγους μήνες θα τεθεί σε λειτουργία. Από το 2004 ήταν 

μέσα στα σχέδια μου, επισημαίνει ο Δήμαρχος Αίγινας, Δημήτρης Μούρτζης.

Ο
ι ενέργειες με τον υποθαλάσ-

σιο αγωγό με τον καταρτισμό 

μελέτης από ΕΥΔΑΠ ξεκίνη-

σαν το 2001 με μελέτη του 

γραφείο του κ.Καραβοκύρη 

Ρόγκαν που προέβλεπε την 

πόντιση δύο καταθλιπτικών αγωγών 350Φ 

έκαστος σε απόσταση 500μ. περίπου για 

την αποφυγή ατυχημάτων από αλιευτι-

κά συρόμενα σκάφη ώστε να υπάρχει και 

εφεδρικός αγωγός. Ο αγωγός θα ξεκι-

νούσε από την ΠΕΡΑΝΙ ΣΑΛΑΜΙΝΑΣ και 

θα κατέληγε στην περιοχή του ΛΕΟΝΤΙ-

ΟΥ ΑΙΓΙΝΑΣ. Το ποσό της μελέτης ήταν 

52.000.000 ευρώ προ δημοπράτησης. Το 

2004 ως Δήμαρχος Αίγινας και επειδή το 

έργο αυτό ήταν σκοπός ζωής για εμένα, 

αναζήτησα άλλες λύσεις όταν ψηφίστηκε 

ο νόμος ΣΔΙΤ το 2005. Η Εθνική Τράπεζα 

συμμετείχε στο διαγωνισμό που προκηρύ-

χθηκε για την υποστήριξη των 3 υποστη-

ρικτικών μελετών που χρηματοδοτήθη-

καν από την Περιφέρεια Αττικής.

Ανατέθηκε από την τότε Δημ. Αρχή μία 

νέα προμελέτη του έργου το 2009 στην 

κοινοπραξία ΚΑΡΑΒΟΚΥΡΗΣ Γ.ΝΑΜΑ σύμ-

βουλοι μηχανικοί συνεργάτες Α.Ε ΕΡΑΣ-

ΜΟΣ σύμβουλοι ΕΠΕ. Η νέα προμελέτη 

για λόγους σκοπιμότητας άλλαξε στο τε-

χνικό κομμάτι, με αποτέλεσμα το 2009 να 

προκηρυχτεί διεθνής διαγωνισμός για την 

προμελέτη του έργου. Η προμελέτη ανα-

τέθηκε στις 26/11/2009 στην κοινοπραξία 

ΝΑΜΑ σύμβουλοι μηχανικοί Γ. Καραβοκύ-

ρης και συνεργάτες.

Το 2011 η τότε Δημ. Αρχή με την 

αριθμ.228/18-11-2011 απόφασης Δ.Σ 

εγκρίθηκε η σύναψη προγραμματικής 

σύμβασης με την με την Περιφέρεια Αττι-

κής για την προώθηση του έργου με τελι-

κό στόχο την ένταξη του στο ΕΣΠΑ 2007-

2013 καθώς και η υποβολή αιτήματος στις 

αρμόδιες υπηρεσίες, για τη χορήγηση 

των απαιτούμενων αδειών και εγκρίσεων 

τους, προκειμένου το έργο να δημοπρα-

τηθεί με τη μέθοδο Μελέτη- Κατασκευή. 

Εγκρίθηκε ο 1ος Συγκριτικός Πίνακας και 

η 1η Συμπληρωματική Σύμβαση (Απόφα-

ση 109/20-7-2012 Δημοτικού Συμβουλί-

ου Αίγινας) και θεωρήθηκε η προμελέτη 

του έργου από το τμήμα Τεχνικών Έργων 

της Διεύθυνσης Τεχνικών Υπηρεσιών του 

Υπουργείου Εσωτερικών λόγω προϋπο-

λογισμού. Εγκρίθηκε η δημοπράτηση του 

έργου: «ΚΑΤΑΣΚΕΥΗ ΥΠΟΘΑΛΑΣΣΙΟΥ 

ΑΓΩΓΟΥ ΣΥΝΔΕΣΗΣ ΤΗΣ ΝΗΣΟΥ ΑΙΓΙΝΑΣ 

ΜΕ ΤΗΝ ΕΥΔΑΠ», με το σύστημα υποβο-

λής προσφοράς που περιλαμβάνει μελέ-

τη – κατασκευή (Απόφαση Υπουργού με 

αρ. πρωτ. Δ17γ/02/27/ΦΝ 440/ 6-2-2013 

ΑΔΑ: ΒΕΥΘ1-ΩΘΗ) και τροπολογία του Ν. 

4264/2014 άρθρο 42 παρ.2. Συντάχθηκαν 

και θεωρήθηκαν τα τεύχη δημοπράτη-

σης (Πρακτικό 12/19-8-2014 και Πρακτικό 

13/24-9-2014 Σ.Δ.Κ.Ε & Θ.Μ Υπουργείο 

Εσωτερικών), εγκρίθηκε και υπογράφηκε 

«Είμαι ιδιαίτερα ευτυχής που το 

έργο αυτό θα ολοκληρωθεί και 

θα εγκαινιαστεί στην παρούσα 

Δημοτική θητεία και ελπίζω ο 

αγώνας αυτός να εκτιμηθεί από 

το σύνολο των κατοίκων και 

παραθεριστών του όμορφου 

νησιού μας», σημειώνει χαρα-

κτηριστικά ο Δήμαρχος Αίγι-

νας, Δημήτρης Μούρτζης.
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η Προγραμματική Σύμβαση με την Πε-

ριφέρεια Αττικής για την κατασκευή του 

έργου, 388/2014 πράξη του Ελεγκτικού 

Συνεδρίου 29-9-2014.

Παρατάθηκε η δεσμευτική ημερομη-

νία που ορίζει η παρ.2 του άρθρου 42 του 

Ν.4264 για παραλαβή την προσφορών για 

να γίνει η δημοπράτηση με τη μέθοδο με-

λέτης κατασκευής.

«Εξασφαλίσαμε τη χρηματοδότηση 
του έργου από την αρχή της 
θητείας μας»

Από την αρχή της θητείας μας το 2014 

εξασφαλίσαμε την δυνατότητα χρηματο-

δότησης του αναφερόμενου έργου από 

την Περιφέρεια Αττικής με το ποσό των 

32.520.000 ευρώ. Εγκρίθηκαν τα τεύχη της 

δημοπράτησης στις 29/08/2014 από το 

συμβούλιο δημόσιων έργων του Υπ. Εσω-

τερικών. Εξασφαλίστηκε η χρηματοδότηση 

από την Περιφέρεια Αττικής και πάρθηκε η 

έγκριση από το ελεγκτικό συνέδριο για να 

υπογραφεί η προγραμματική σύμβαση 

για το έργο. Κατατέθηκε και βγήκε η τρο-

πολογία του Ν.4264/14 που όριζε ως κα-

ταληκτική ημερομηνία την δημοπράτηση 

του εν λόγω έργου μέχρι 31/12/2014 και 

ορίστηκε ως νέα ημερομηνία η 31/03/2015 

από τον Υπουργό ΥΠΟΜΕΔΙ κ. Χρυσοχοίδη 

ώστε να εγκριθούν οι όροι της προγραμ-

ματικής σύμβασης από το Περιφερειακό 

συμβούλιο. Πήραμε ομόφωνη απόφαση 

ζώντας μία ιστορική στιγμή για το νησί 

μας. Κατόπιν, πραγματοποιήθηκε ο δια-

γωνισμός 15/12/2015 και παρελήφθησαν 

οι φάκελοι των συμμετεχόντων εταιρειών. 

Την 10/07/2017 αναδείχθηκε μειοδότης 

του έργου κατασκευής του αγωγού που θα 

συνδέσει την Αίγινα με νερό της ΕΥΔΑΠ. 

Ανάδοχος του έργου ανακηρύχθηκε η 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ ΑΕ με έκπτωση 32%. Ξε-

περάσαμε την διαδικασία του προσυμβα-

τικού ελέγχου από το ελεγκτικό συνέδριο 

και υπογράψαμε την σύμβαση με την Περ. 

Αττικής και με την ανάδοχο εταιρεία. Στις 

21-12-2017 υπεγράφη το εργολαβικό συμ-

φωνητικό ποσού 20.826.535,59€ συμπερι-

λαμβανομένου του Φ.Π.Α.

Η διαδρομή του αγωγού

Ο αγωγός ξεκινά από το καταληκτικό 

σημείο του κατασκευασμένου αγωγού 

ύδρευσης στη Σαλαµίνα, στην περιοχή 

της Πέρανης, ο οποίος τροφοδοτείται από 

την EΥΔΑΠ και έχει σχεδιασθεί µε την προ-

οπτική να µπορεί να τροφοδοτήσει και 

την Αίγινα. ∆ιασχίζει τη θαλάσσια περιοχή 

µεταξύ Αίγινας και Σαλαμίνας, µε χάραξη 

σχεδόν τεταμένη, παρακάμπτοντας προς 

ανατολάς τις βραχονησίδες Λαγούσες και 

καταλήγει στο λιμάνι του Λεοντίου, όπου 

συνδέεται µε τα έργα ύδρευσης της Αίγι-

νας. Αυτή την στιγμή έχει ολοκληρωθεί η 

παραγωγή του 85% του αγωγού και δια-

θέτουμε όλες τις απαιτούμενες εγκρίσεις. 

Η καταληκτική ημερομηνία είναι να έχει 

παραδοθεί το έργο μέχρι και 31/05/2019.

Θα ήθελα να ευχαριστήσω την Περι-

φερειάρχη Αττικής και όλο το Περιφερει-

ακό Συμβούλιο που ομόφωνα ενέκρινε το 

έργο ζωής για το νησί μας και ολόκληρο 

το Λεκανοπέδιο Αττικής, μιας και η Αίγινα 

είναι πρώτος προορισμός και δεύτερο λι-

μάνι μετά τον Πειραιά. 

Κλείνοντας είμαι ιδιαίτερα ευτυχής που 

το έργο αυτό θα ολοκληρωθεί και θα εγκαι-

νιαστεί στην παρούσα Δημοτική θητεία και 

ελπίζω ο αγώνας αυτός να εκτιμηθεί από το 

σύνολο των κατοίκων και παραθεριστών 

του όμορφου νησιού μας.
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ΤΑ ΝΈΑ ΤΉΣ ΠΈΔΑ

«Η κλιματική αλλαγή 
θα ‘πυροδοτεί’ από εδώ και 
πέρα «μετεωρολογικές βόμβες»
Παρουσιάστηκε στους αιρετούς των 66 Δήμων Αττικής, η μελέτη διαχείρισης 

του πλημμυρικού κινδύνου την οποία συνέταξε ομάδα ερευνητών του 

Εθνικού Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, υπό την επιστημονική 

ευθύνη του καθηγητή, Ευθύμιου Λέκκα.

Η 
μελέτη συντάχθηκε για λο-

γαριασμό της Περιφερειακής 

Ένωσης Δήμων Αττικής, η 

παρουσίαση της συμπίπτει με 

την συμπλήρωση ενός έτους 

από τις καταστρεπτικές πλημ-

μύρες της Δυτικής Αττικής και σύμφωνα 

με δήλωση του Προέδρου της Π.Ε.Δ.Α, 

Δημάρχου Νίκαιας/ Ρέντη Γιώργου Ιωα-

κειμίδη, εξειδικευμένα, προκύπτοντα από 

το σύνολο της επιστημονικής εργασίας, 

συμπεράσματα θα παρουσιαστούν και θα 

συζητηθούν με πρωτοβουλία του εκφρα-

στικού οργάνου των 66 Δήμων Αττικής, 

στο Πανεπιστήμιο Αθήνας με κεντρικό ει-

σηγητή τον κ. Ευθ. Λέκκα.

Η παρουσίαση της μελέτης πλημμυρι-

κού κινδύνου στους Δήμους της Αττικής, 

προκάλεσε τον προβληματισμό των παρι-

στάμενων Δημάρχων και των υπηρεσια-

κών στελεχών των Δήμων, δεδομένου ότι 

τα συμπεράσματα που αναδείχθηκαν από 

τις επισημάνσεις των μελετητών, αφήνουν 

ανοικτό το ενδεχόμενο να εμφανιστούν 

εκ νέου ακραία καιρικά φαινόμενα –«με-

τεωρολογικές βόμβες» τις χαρακτήρισε 

Ευθύμιος Λέκκας σε ημερίδα της ΠΕΔΑ:

ο καθηγητής κ. Ευθ. Λέκκας- αντίστοιχων 

επιπτώσεων με αυτές της Μάνδρας.

Προβλήματα στην Αττική… και σε 

160 περιοχές στη χώρα

«Το ενδεχόμενο αυτό δεν αφορά μόνο 

το λεκανοπέδιο Αττικής και τις περιβάλ-

λουσες περιοχές του» τόνισε ο κ. Ευθ. 

Λέκκας. «Υπάρχουν 160 περιοχές σε όλη 

τη χώρα που πιθανώς να πληγούν από 

ακραία καιρικά φαινόμενα, χωρίς να εί-

μαστε σε θέση να δράσουμε προληπτικά, 

γιατί τα έργα που απαιτούνται είναι μεγά-

λα και οι προϋπολογισμοί τους εκτός των 

δυνατοτήτων της χώρας μας στην τρέχου-

σα συγκυρία». Αναφερόμενος ο κ. Ευθ. 

Λέκκας στα αίτια εμφάνισης των ακραίων 

καιρικών φαινομένων ήταν κατηγορημα-

τικός και σαφής.

Είπε, χαρακτηριστικά: «Ζούμε σε επο-
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χή που διαφέρει τελείως από τις προη-

γούμενες περιόδους όπου βλέπαμε τα 

πράγματα με άλλα δεδομένα, σχεδιάζαμε 

με άλλα δεδομένα, και υλοποιούσαμε με 

κάποια άλλα δεδομένα. Αυτή η πραγματι-

κότητα δεν υπάρχει σήμερα. Η κατάστα-

ση έχει διαφοροποιηθεί δραματικά όχι 

μόνο από πλευράς κλιματικής αλλαγής, 

έχει αλλάξει και από πλευράς ανθρωπο-

γενών αποφάσεων αλλά και από άποψη 

φιλοσοφίας ως προς το πως αντιμετωπί-

ζουμε σήμερα ένα τέτοιο κίνδυνο. Η κλι-

ματική αλλαγή η οποία επιδεινώθηκε από 

την σταδιακή αύξηση της θερμοκρασίας 

και την επέκταση της θερινής αντιπυρι-

κής περιόδου, έχει ως αποτέλεσμα την 

επιτάχυνση των δασικών πυρκαγιών κα-

θώς και των περιαστικών πυρκαγιών.

Επιδείνωση των πλημμυρικών 

φαινομένων από τις δασικές 

πυρκαγιές

Οι δασικές πυρκαγιές που εκδηλώνο-

νται σε περιαστικές ή και σε αστικές πε-

ριοχές όπως συνέβη πρόσφατα στο Μάτι 

Αττικής, συντελούν πλέον στην επιδεί-

νωση των συνεπειών από τα πλημμυρικά 

φαινόμενα κατά 4 φορές περισσότερο και 

κατά 8 φορές πιο πολύ στα καταιγιστικά 

φαινόμενα!

Αναφερόμενος ο κ. Ευθ. Λέκκας στο 

«τι μέλλει γενέσθαι» ως προς το λεκανο-

πέδιο Αττικής, τόνισε: «Πολύ φοβάμαι ότι 

σε πολλές περιπτώσεις δεν μπορούμε να 

κάνουμε απολύτως, τίποτε. Τα έργα που 

πρέπει να γίνουν είναι πολύ μεγάλα και με 

αμφίβολη αποτελεσματικότητα –«θα τα 

κάνουμε με προοπτική 20ετίας και πόσο 

σίγουροι είμαστε, σήμερα, ότι τα καιρικά 

φαινόμενα θα έχουν τότε τα χαρακτηρι-

στικά της διανυόμενης εποχής…;» ανα-

ρωτήθηκε- και βέβαια η κατασκευή τους 

-είπε- θα προκαλούσε σοβαρές περιβαλ-

λοντικές επιπτώσεις…»

Ο κ. Ευθ. Λέκκας εστίασε στην συ-

νέχεια την αναφορά του στην ανάγκη 

ανάδειξης και ανάπτυξης παρεμβάσεων 

προληπτικού χαρακτήρα.

Ανάπτυξη συστημάτων έγκαιρης 

προειδοποίησης

Τόνισε, χαρακτηριστικά: «Εκείνο που 

πρέπει να δούμε και να κάνουμε είναι η 

ανάπτυξη συστημάτων έγκαιρης προ-

ειδοποίησης, αποδεχόμενοι πλέον τους 

κινδύνους και την διακινδύνευση μέσα 

στην πρωτεύουσα.

Με την έγκαιρη προειδοποίηση ως 

αποτέλεσμα ενός καλά δομημένου επιχει-

ρησιακού σχεδιασμού που οφείλουμε να 

κάνουμε, θα μπορούμε ως ένα βαθμό να 

διασφαλίσουμε τις ζωές των ανθρώπων….

Πρέπει να επανασχεδιαστούν τα 

συστήματα σχεδίων των Δήμων 

με ολιστική προσέγγιση

Από κει και πέρα -κατέληξε ο καθη-

γητής κ. Ευθ. Λέκκας- πρέπει να επανα-

σχεδιαστούν όλα τα υπάρχοντα συστή-

ματα σχεδίων κι αυτό δεν μπορεί να γίνει 

ανά Δήμο αλλά ταυτόχρονα για όλους 

τους Δήμους της Αττικής με κάποιες στη 

συνέχεια εξειδικευμένες παρεμβάσεις, 

όπου ο κίνδυνος είναι υψηλός. Μόνο με 

τη λογική αυτή θα μπορέσουμε να μειώ-

σουμε τις όποιες συνέπειες σε βάρος της 

ανθρώπινης ζωής…».

Με την ολοκλήρωση της παρουσία-

σης της μελέτης, ακολούθησε διάλογος 

μεταξύ των αιρετών και των μελετητών, 

κ.κ. Ευθύμιου Λέκκα και Μιχάλη Διακάκη.

Το σύνολο της μελέτης του πλημμυ-

ρικού κινδύνου βρίσκεται στην ιστοσελί-

δα της Π.Ε.Δ.Α.

----------

Link:http://www.pedattikis.gr/el/index.

php?option=com_content&view=category&l

ayout=blog&id=16&Itemid=277

«Υπάρχουν 160 περιοχές σε όλη τη χώρα που πιθανώς να πληγούν 

από ακραία καιρικά φαινόμενα, χωρίς να είμαστε σε θέση να 

δράσουμε προληπτικά, γιατί τα έργα που απαιτούνται είναι μεγά-

λα και οι προϋπολογισμοί τους εκτός των δυνατοτήτων της χώρας 

μας στην τρέχουσα συγκυρία», υποστηρίζει ο καθηγητής του 

Πανεπιστημίου Αθηνών Ευθύμιος Λέκκας
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ΤΑ ΝΈΑ ΤΉΣ  ΤΟΠΙΚΉΣ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΉΣΉΣ

Η 
Ένωση Δημάρχων Αττικής δηλώνει 

κατηγορηματικά αντίθετη στην επι-

κείμενη κατάργηση του Προληπτι-

κού Ελέγχου από το Ελεγκτικό Συνέδριο 

των δαπανών των ΟΤΑ Α΄ Βαθμού από 

1/1/2019. Σε μια δαιδαλώδη νομοθεσία, 

με σημαντικότατες ελλείψεις εξειδικευ-

μένου προσωπικού στους Δήμους, η 

κατάργηση του Προληπτικού Ελέγχου, 

μπορεί να οδηγήσει αιρετούς και εργα-

ζόμενους σε δύσκολη θέση με βαρύ-

τατες συνέπειες από ενδεχόμενα λάθη 

στην ερμηνεία και εφαρμογή των νόμων. 

Οι Δήμαρχοι έχουν δηλώσει κατ’ επα-

νάληψη, ότι επιθυμούν τον έλεγχο, που 

συμβάλει στη διαφάνεια αρκεί αυτός να 

μην γίνεται εμπόδιο στο έργο τους με τις 

αλληλοεπικαλύψεις και την γραφειοκρα-

τία τους. Ο προληπτικός έλεγχος στις δα-

πάνες των ΟΤΑ έστω και με τον λανθα-

σμένο τρόπο που ασκείται μέχρι σήμερα 

(ύστερα δηλαδή μετά από την έκδοση 

του 1ου εντάλματος πληρωμής) ήταν 

μια δικλείδα προστασίας και αποτροπής 

λαθών, αιρετών και εργαζομένων.

Ζητούμε από το Υπουργείο Εσωτε-

ρικών, την ματαίωση της κατάργησης ή 

έστω την παράταση της λειτουργίας του 

προληπτικού ελέγχου για δύο ακόμη 

χρόνια. Τουλάχιστον μέχρι η νέα Αυτοτε-

λής Υπηρεσία Ελέγχου που προβλέπεται 

στον Ν.4855/2018 (Κλεισθένης Ι) ως και 

η Υπηρεσία Εσωτερικού Ελέγχου, δημι-

ουργηθούν και λειτουργήσουν με αξιο-

πιστία και επάρκεια.

Διατήρηση του προληπτικού ελέγχου σε ΟΤΑ ζητά η ΕΝ.Δ.Α.

Ευρωπαϊκή ημερίδα δεικτών περιβαλλο-
ντικής αξιολόγησης στον Δήμο Φυλής

Ολοκληρώθηκαν  
οι εγγραφές των 
Δήμων για το δωρεάν 
Wi-Fi

Ο
λοκληρώθηκαν οι αιτήσεις των δή-

μων για το πρόγραμμα WiFi4EU. Με 

το πρόγραμμα WiFi4EU η Ευρωπα-

ϊκή Επιτροπή επιθυμεί να εξασφαλίσει δω-

ρεάν συνδεσιμότητα Wi-Fi για τους πολίτες 

και τους επισκέπτες σε δημόσιους χώρους, 

όπως πάρκα, πλατείες, δημόσια κτίρια, 

βιβλιοθήκες, κέντρα υγείας και μουσεία, 

παντού στην Ευρώπη μέσω του WiFi4EU. 

Συνολικά θα διατεθούν 120 εκατ. ευρώ σε 

8.000 δήμους σε ολόκληρη την ΕΕ, έως το 

2020. Για την επεξεργασία του πολύ μεγάλου 

αριθμού αιτήσεων ανά την Ευρώπη, η διαδι-

κασία υποβολής της αίτησης είναι απλή και 

πλήρως ηλεκτρονική, επισημαίνει η Κομι-

σιόν σε σχετική ανακοίνωσή της.

Τ
ις δράσεις του Δήμου Φυλής για ενεργειακή αυτάρκεια, ανέπτυξε, ανοί-

γοντας τις εργασίες Ημερίδας για την παρουσίαση του Ευρωπαϊκού Προ-

γράμματος CESBA MED, που οργανώθηκε πρόσφατα στο Δημαρχείο “ΝΙ-

ΚΟΛΑΟΣ ΛΙΑΚΟΣ” της Δημοτικής Ενότητας Φυλής, ο Δήμαρχος Φυλής Χρήστος 

Παππούς. Ο Δήμος Φυλής μετέχει στο ευρωπαϊκό αυτό πρόγραμμα, μέσω μιας 

περιοχής του κέντρου των Άνω Λιοσίων που χρησιμοποιείται από τον Έλλη-

να εταίρο του προγράμματος (σύμπραξη Εθνικού Αστεροσκοπείου- Ομάδας 

Εξοικονόμησης Ενέργειας-Ινστιτούτο Ερευνών Περιβάλλοντος και Βιώσιμης 

Ανάπτυξης) ως χώρος μελέτης για τη δημιουργία υπολογιστικών εργαλείων 

για την περιβαλλοντική αξιολόγηση κτιρίων και γειτονιών. Αναπτύσσοντας 

την έννοια της περιβαλλοντικής αξιολόγησης ο επιστημονικά υπεύθυνος του 

προγράμματος Κωνσταντίνος Μπαλαράς, Διευθυντής του Εθνικού Αστερο-

σκοπείου Αθηνών, ανέφερε ότι συνίσταται στη δημιουργία δεικτών, με τη 

βοήθεια των οποίων θα αξιολογείται η ενεργειακή απόδοση των κτιρίων και 

των γειτονιών, πέραν των 16 υποχρεωτικών που έχουν ήδη καθιερωθεί στην 

Ευρωπαϊκή Ένωση. Σκοπός της αξιολόγησης είναι να εκτιμηθεί αν χρησιμο-

ποιούνται ορθολογικά οι φυσικοί πόροι, στο πλαίσιο της προστασίας του πε-

ριβάλλοντος, δηλαδή με όρους αειφορίας και κυκλικής οικονομίας
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ΒΕΡΓΙΝΑ

ΣΤΗ ΒΕΡΓΊΝΑ  

& ΣΤΑ ΛΟΥΤΡΑ 

ΠΟΖΑΡ

Την πανέμορφη 

Βεργίνα και τα 

Λουτρά Πόζαρ 

επισκέφθηκε η 

Ένωση Δημάρχων 

Αττικής στα τέλη 

Οκτωβρίου 2018. 

Στο πλαίσιο του 

ταξιδιού τα μέλη 

και οι φίλοι της 

Ένωσης είχαν 

την ευκαιρία να 

επισκεφθούν 

για προσκύνημα 

την Ιερά Μονή 

της Παναγίας της 

Σουμελάς, και 

τους απαράμιλλης 

ομορφιάς 

φημισμένους 

καταρράκτες της 

Έδεσσας.

ΒΕΡΟΙΑ

ΕΔΕΣΣΑ ΠΑΝΑΓΙΑ ΣΟΥΜΕΛΑ

ΛΟΥΤΡΑ ΠΟΖΑΡ
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Η Ένωση Δημάρχων 
Αττικής σας εύχεται

Καλές Γιορτές 
με υγεία 
και πολλή αγάπη!


